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§ 139   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Niklas Arvidsson (KD) 
med Andreas Exner (SD) som ersättare.     
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§ 140   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:14-15:20 och 16:47-17:15.    
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§ 141 Dnr KS 2021-00270 1.1.2.25 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 26 februari 2021 

Dnr 2021-00031 
 
2. Redovisning av utbildningsbidrag 2020 för Moderata Kretsstyrelsen 

Borås Stad 
Dnr 2021-00263 

 
3. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och  Miljö AB den 25 

februari 2021 
Dnr 2021-00031 

 
4. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 1 mars 2021 

Dnr 2021-00031 
 
5. Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 8 mars 2021 

Dnr 2021-00031 
 
6. Finansrapport Borås Stad 210228  

Dnr 2021-00022 
 
7. Centrala funktionshinderrådets protokoll 2021-02-04 inkl. bilaga 

Dnr 2021-00024   
 
8. Inbjudan till gemensamma insatser mot langning av alkohol 

2021 från Länsstyrelsen Västra Götalands län 
Dnr 2021-00249    

 
9. Årsredovisning 2020 och fråga om ansvarsfrihet från  

Sjuhärads samordningsförbund 
Dnr 2021-00226 
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§ 142 Dnr KS 2021-00280 1.1.2.25 

Delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 4 2021) -  

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2021-00008 

 
2. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda 

och tjänstemän, löpnr 2 2021 
Dnr 2021-00013 

 
3. Tilldelningsbeslut Mattransporter 

Dnr 2020-00055IN 
 
4. Avslagsbeslut efter begäran om att få del av allmänna handlingar 

Digitalt trygghetssystem inkl larmcentral 
Dnr 2020-00039IN 

 
5. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroende- 

valda och tjänstemän, löpnr 4 2021 
Dnr 2021-00013 

 
6. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroende- 

valda och tjänstemän, löpnr 3 2021  
Dnr 2021-00013 

 
7. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda 

och tjänstemän, löpnr 5 2021 
Dnr 2021-00013 
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§ 143 Dnr KS 2021-00281 1.1.1.25 

Delegation till Kommunstyrelsen att fatta beslut i an-
ledning av pandemilagen och dess följdförordningar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunstyrelsen ansvarar för uppgifter som ankommer på kommunen enligt 
den tillfälliga lagen (2021:4) om särskilda begränsningar för att förhindra 
spridning av Covid-19 eller förordningar och föreskrifter som meddelas med 
stöd av denna, i den mån uppgiften inte redan anförtrotts annan nämnd.  
 
Kommunfullmäktige delegerar till Kommunstyrelsen att besluta om föreskrifter 
som kan meddelas med stöd av 13 § lagen om särskilda begränsningar för att 
förhindra spridning av sjukdomen covid-19 (pandemilagen). De beslut som 
omfattas av delegationen inskränker sig till förbud som gäller under perioder 
om maximalt 2 veckor och eller på vissa angivna och begränsade områden. 
Delegationen omfattar även en eventuell förlängning av lagen.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad kan komma att behöva fatta beslut om föreskrifter som har 
överlåtits och som kan komma att överlåtas till kommunerna enligt 13 § i den 
tillfälliga s.k. pandemilagen. 
 
För att tydliggöra ansvarsfördelningen och för att förbereda en skyndsam 
handläggning av sådana beslut föreslås Kommunfullmäktige, i de fall inte 
hinder mot detta föreligger enligt lag, delegera uppgiften till Kommunstyrelsen.  
 
Tidigare har regeringen, utöver ordningslagen och smittskyddslagen, till stor del 
saknat lagstöd för att kunna utfärda förordningar för att förhindra eller 
begränsa smittspridning av sjukdomen Covid-19. Den 10 januari 2021 trädde 
dock den nya tillfälliga lagen (2021:4) om särskilda begränsningar för att 
förhindra spridning av sjukdomen covid-19 i kraft (även kallad pandemilagen). 
Pandemilagen medför möjligheter för regeringen att utfärda tillfälliga 
förordningar för att hindra eller begränsa smittspridning. I 13 § pandemilagen 
har införts en möjlighet för regeringen att låta en kommun meddela föreskrifter 
om förbud mot att vistas i en park, på en badplats eller på någon annan 
liknande särskilt angiven plats, om det på platsen finns en påtaglig risk för 
trängsel. Lagen gäller till och med september 2021.  
 
Med stöd av pandemilagen har regeringen hittills utfärdat en förordning 
(2021:8) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen 
covid-19 varigenom krav ställs avseende t ex gym- och idrottsanläggningar, 
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badhus och handelsplatser. Genom förordningen införs också ett förbud att 
upplåta lokaler för privata tillställningar som omfattar fler än åtta personer. 
 
Ytterligare föreskrifter och smittskyddsåtgärder kan därutöver komma mycket 
snabbt. 
 
Kommuners rätt att utfärda förbud mot att vistas på vissa platser där det kan 
finnas risk för trängsel 
 
För att begränsa spridningen av det nya coronaviruset har regeringen den 4 
mars 2021 kompletterat begränsningsförordningen och därigenom nu gett 
kommuner rätt att utfärda förbud mot att vistas på vissa platser där det kan 
finnas risk för trängsel. Bestämmelsen finns i 8 kap 1 § förordningen. Den nya 
bestämmelsen trädde ikraft den 11 mars 2021. 
 
Bestämmelsen ger kommunerna en rätt att utfärda förbud att: 
vistas i en park, på en badplats eller, på någon annan liknande särskild plats. 
Förutsättningarna för att utfärda en föreskrift om ett sådant förbud är att: 
det på platsen ska finnas en påtaglig risk för trängsel, 
 
att föreskrifterna inte innebär ett hinder mot att förflytta sig inom riket, och 
inte heller i övrigt innebär obefogade inskränkningar i enskildas frihet. 
Med begreppet ”annan liknande särskilt angiven plats” avses att det endast är 
vissa typer av platser som omfattas av bemyndigandet. De platser som omfattas 
är sådana som allmänheten typiskt sett har tillträde till. Av propositionen 
framgår dock uttryckligen att vissa platser inte omfattas. Det är platser där det 
bedrivs näringsverksamhet eller offentlig verksamhet av mer betydande 
omfattning, t.ex. köpcentrum och bibliotek, och platser som framför allt 
används för att förflytta sig från en plats till en annan, t.ex. gågator och bilvägar, 
fartyg och andra färdmedel. Förbudföreskrifter kan alltså inte gälla sådana 
platser.  
 
De beslut som kan komma att fattas av Kommunstyrelsen och som omfattas av 
delegationen inskränker sig till förbud som gäller under perioder om maximalt 2 
veckor och eller på vissa angivna och begränsade områden. Beslut som innebär 
längre perioder och eller större områden kan komma att behöva hänskjutas till 
Kommunfullmäktige för beslut. Innan en kommun meddelar föreskrifter om 
förbud mot att vistas på en särskilt angiven plats ska smittskyddsläkaren och 
Folkhälsomyndigheten ges tillfälle att yttra sig över kommunens förslag. 
 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) har uttalat sig beträffande frågan om 
vilket organ i kommunen som är det organ som är mest lämpat att fatta dylika 
beslut jml förordningen. ”Av förordningen framgår att det är kommunen som 
bemyndigas att utfärda föreskrifter om förbud enligt förordningen. 
Lagstiftningen i sig inte säger inget om på vilken nivå beslut om förbud med 
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stöd av bemyndigandet ska fattas. Beslutanderätten utgår därmed från 
fullmäktige. Behov av korta beslutsvägar och snabb beredningsprocess talar för 
att det finns intresse av att överlåta viss beslutanderätt på styrelsen eller en 
nämnd, under förutsättning av att ärendet inte är av principiell betydelse eller 
annars av större vikt, det s.k. delegationsförbudet i 5 kap. 1 § kommunallagen.”  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelsen 
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§ 144 Dnr KS 2020-00716 1.1.1.1 

Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD): Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Fullmäktige avslår motionen.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 
 
Protokollsanteckning 
Ida Legnemark (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla Distributions-
centralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna får lämna för 
att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras minskade 
kostnad.  
Distributionscentralen minskar antalet transporter till stadens verksamheter. 
Antalet inköpsavtal som hanteras via Distributionscentralen ökar och att 
avveckla verksamheten skulle innebära ökade kostnader. Den kalkyl som 
lämnades inför fullmäktigebeslutet 2017 håller fortfarande.…           

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 

2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fullmäktige avslår motionen. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen anses besvarad. 
Kommunstyrelsen ges uppdraget ta fram en utvärdering av distributions-
centralen som ska ge svar på om införandet av distributionscentralen hittills har 
motsvarat de förväntade nyttor beslutsunderlaget vid inriktningsbeslutet 
framhöll, samt textändringar, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fullmäktige bifaller 
motionen, samt textändringar, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP)  
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 145 Dnr KS 2021-00153 1.4.3.0 

Svar på remiss av SOU 2021:7 Förstärkt skydd för 
väljarna vid röstmottagningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Översända Borås Stads remissvar till Justitiedepartementet.    

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har fått möjlighet att yttra sig över remissen ”Förstärkt skydd för 
väljarna vid röstmottagningen”. Kommunstyrelsen har remitterat ärendet till 
Valnämnden för inhämtande av synpunkter.  

Syftet med delbetänkandet har varit att göra en översyn av valsystemet och 
överväga vissa förändringar för att stärka skyddet för väljarna vid 
röstmottagningen. De förslag som framkommer i utredningen gäller, 
röstmottagning och offentlighet, otillbörlig påverkan vid röstningen, 
gruppröstning, och reformen med avskärmningar av valsedelställ. Förslagen är 
tänkta att träda i kraft till allmänna valen 2022. Flera av förslagen i 
delbetänkandet är i linje med hur Borås Stad redan arbetar i samband med val.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens skrivelse: Svar på remiss, Förstärkt skydd för väljarna vid 
röstmottagningen 

2. Departementsyttrandet: Svar på remiss, Förstärkt skydd för väljarna vid 
röstmottagningen 

3. Valnämndens presidiebeslut: Svar på remiss, Förstärkt skydd för väljarna vid 
röstmottagningen 

4. Inkommen remiss, Förstärkt skydd för väljarna vid röstmottagningen från 
Justitiedepartementet 
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§ 146 Dnr KS 2021-00042 1.1.1.3 

Avsägelse och fyllnadsval till Stiftelsen Svenska Blå 
stjärnans djursjukhus i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Helen Lager-Brink (S) entledigas från sitt uppdrag som ordförande och ledamot 
i Stiftelsen Svenska Blå stjärnans djursjukhus i Borås. 

Gun-Britt Persson (S) väljs till ordförande och ledamot i Stiftelsen Svenska Blå 
stjärnans djursjukhus i Borås till och med den 31 december 2022.       

Beslutsunderlag 
1. 2021-04-12. Beslutsunderlag avsägelse och fyllnadsval till Stiftelsen Svenska 
Blå stjärnans djursjukhus i Borås. 
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§ 147 Dnr KS 2021-00274 2.3.1.0 

Personalekonomisk redovisning 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna den Personalekonomiska redovisningen 2020.  

Sammanfattning av ärendet 
Den personalekonomiska redovisningen ska ligga till grund för kommunens 
strategiska arbete inom personalområdet. Redovisningen beskriver 
personalarbetet för 2020 och några år bakåt med fokus på personalstruktur, lön, 
arbetsmiljö, hälsa, jämlikhet, kompetensutveckling och utbildning.  
2020 ett annorlunda år på många sätt. Ett år med pandemi har krävt 
omställning och påfrestning för alla verksamheter på olika sätt. Vissa 
medarbetare har upplevt ökad andra minskad arbetsbelastning. Digitaliseringen 
har ökat markant liksom distansarbete för de som kunnat arbeta hemifrån.  
 
Det är en utmaning att kompetensförsörja en kommun. Det tillsammans med 
den demografiska utvecklingen kräver både nytänkande och mod att utmana 
traditionella arbetssätt. Borås Stad har mycket att vinna på att förstå hur 
organisatoriska strukturer samt styrning/ledning har ett nära samband med 
villkoren på den enskilda arbetsplatsen eller arbetsgruppen. Det sker mycket bra 
arbete inom olika verksamheter men för att få full utväxling behövs en ökad 
samsyn och en större samverkan. Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har 
tagit fram nio strategier för att hjälpa kommunerna att möta kompetens-
utmaningen. Borås Stad arbetar med dessa på olika sätt där uppdragen från 
personalekonomisk redovisning täcker upp många av strategierna. Det handlar 
om att stötta medarbetarnas utveckling, stärka ledarskapet och ge rätt förut-
sättningar för chef. Vidare att se vikten av att rekrytera bredare och använda 
befintlig kompetens rätt. Utnyttja tekniken smart och söka nya samarbeten. 
Prioritera arbetsmiljöarbetet, öka heltidsarbetet och förlänga arbetslivet. Med 
detta som bakgrund uppmanas nämnderna att fortsätta sitt arbete inom 
uppdragen. 
 
Nämnderna ska under 2021 fortsätta fokusera på att  
arbetsmiljöarbetet genomsyrar samtliga ledningsnivåer i organisationen 
arbeta för ett jämställt arbetsliv 
motivera äldre medarbetare att vilja vara kvar 
motivera deltidstjänstgörande att arbeta heltid  
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organisera verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
genom digitalisering frigöra värdeskapande tid. 
öka anställningsbarheten för personer som står till arbetsmarknadens 
förfogande. 
 
Kommunstyrelsen fortsätter ta sitt strategiska ansvar för kompetensförsörj-
ningsprocessen som innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, 
rekrytera, introducera, utveckla och behålla medarbetare och därigenom skapa 
förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina mål.  
 
Beslutsunderlag 
1. Bilaga Personalekonomisk redovisning 2020 
2. Kommunfullmäktigeskrivelse 
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§ 148 Dnr KS 2015-00621 732 

Svar på motion av Hanna Bernholdsson (MP) Christina 
Waldenström (MP): Valfrihet inom hemtjänsten 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fullmäktige anser motionen besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 
Hanna Bernholdsson och Christina Waldenström (MP) har vid Kommun-
fullmäktiges sammanträde den 15 september 2015 lämnat in ett förslag att 
införa ”block och nivåsystemet” i hemtjänsten. Systemet innebär att en person 
blir beviljad en viss mängd timmar men bestämmer själv vad denne vill ha hjälp 
med. Detta ökar medbestämmandet vilket är viktigt för livskvaliteten.  

Motionen har skickats ut på remiss till Stadsdelsnämnd, väster, Öster och Norr, 
Centrala Pensionärsrådet, Kommunala Funktionshinderrådet, Sociala 
omsorgsförvaltningen och Vård och äldrenämnden. Samtliga instanser utom 
Stadsdelsnämnd Öster beslöt att tillstyrka motionen. Motivet för Stadsdels-
nämnd Öster var att sättet att bevilja inte stämde överens med lagen.  

Sedan motionen skrevs har en lagändring öppnat upp för möjligheten att bevilja 
insatser enligt motionärernas förslag.  Vård- och äldrenämnden gav förvalt-
ningen ett uppdrag 2019 att utreda förenklad biståndsbedömning samt hur det 
skulle kunna tillämpas. Arbetet har pågått under året och beslut att fastställa 
regler för förenklat beslutsfattande togs vid sammanträdet 10 december 2019, 
VAN 2019-00213.  

Principiellt innebär beslutet att fastställa regler för förenklat beslutsfattande att 
individer med behov av hemtjänst får ett antal timmar att disponera vilket liknar 
förslaget i motionen på avgörande punkter.  

Kommunstyrelsens bedömning 

Vård och äldrenämnden har gett ett uppdrag till förvaltningen att utreda frågan 
om förenklat biståndshandläggande och beredningsfasen är avslutad genom 
beslutet i december 2019. Beslut om vilka tillämpningsregler som ska gälla togs 
den 1 oktober 2020 vilket också markerar starten för när förvaltningen tillämpar 
reglerna vilket innebär att  motionen anses som besvarad.  
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Beslutsunderlag 
1. ”Motion: Valfrihet inom hemtjänsten”, 2015-09-18 

2. Yttrande över motion, Centrala pensionärsrådet, 2016-05-18 

3. Yttrande över motion, Kommunala funktionshinderrådet, 2016-05-27.  

4. Yttrande över motion, Sociala Omsorgsnämnden, 2016-06-15 

5. Yttrande över motion, Stadsdelsnämnd Öster, 2016-06-21. 

6. Yttrande över motion, Stadsdelsnämnd Norr 2016-06-22. 

7. Yttrande över motion Stadsdelsnämnd Väster, 2016-06-28. 

8. Yttrande över motion Vård- och äldrenämnden, 2019-03-01 
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§ 149 Dnr KS 2021-00167 3.1.2.2 

Försäljning av bostadshus med tillhörande tomtmark 
inom fastigheten Eskilsryd 2:1 på Brämhult/Hyberg 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2: 
 
Kommunen säljer bostadshus med tillhörande tomtmark inom fastigheten 
Eskilsryd 2:1 till Per-Johan Strömbom för 3 600 000 kronor enligt upprättad 
överenskommelse.    
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Maria Hyllstam (MP) i handläggning av ärendet. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
prokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad är ägare till en bostadsbyggnad som ligger på fastigheten Eskilsryd 
2:1 inom området Brämhult/Hyberg. Byggnaden är enligt fastighetsregistret 
byggt 1909 och är ett 2-planshus på cirka 250 m². Byggnaden bedöms vara väl 
underhållen och i gott skick, men är i behov av nya ytskikt och kök och badrum 
är av enkel standard.  
 
Byggnaden har varit uthyrd till Sociala omsorgsförvaltningen som haft 
lägerverksamhet för barn och ungdomar på fastigheten. Byggnaden har stått 
tom sedan 2020-03-01. Enligt verksamheternas redovisade lokalbehov för 
perioden 2021-2023 föreligger inget kommunalt verksamhetsbehov. 
 
Mestadels av marken runt om byggnaden arrenderas av ägaren till Eskilsryd 2:2. 
Dennes fastighet ligger alldeles i anslutning till byggnaden och ägaren till 
Eskilsryd 2:2 har nu fått erbjudande om att köpa byggnaden ihop med cirka 
3 500 m² tomtmark. Markområdet ska genom fastighetsreglering överföras till 
Eskilsryd 2:2, som efter åtgärden blir en lämplig fastighet för mindre 
jordbruksverksamhet. 
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Beslutsunderlag 
1. Överenskommelse om fastighetsreglering 
2. Fastighetskarta 
3. Översiktskarta 
4. LFN:s ”Beslut om försäljning av Eskilsryd 2:1”  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunen säljer bostadshus med tillhörande tomtmark inom 
fastigheten Eskilsryd 2:1 till Per-Johan Strömbom för 3 600 000 kronor enligt 
upprättad överenskommelse.                     
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Ärendet avslås. 
Stadsledningskansliet uppdras att bereda ärendet för att gå till försäljning 
genom anbudsgivning, samt textändringar, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och  
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Johan Wikander (L), Mohamed Farah 
(S), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Ylva Lengberg (S), Niklas Arvidsson 
(KD), Martin Nilsson (M), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin 
Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 150 Dnr KS 2020-00402 3.1.1.2 

Samrådsyttrande över detaljplan för Centrum, Makrillen 
11, vid Brodalsmotet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget, som innebär att gällande 
tomtindelning för fastigheten Makrillen 11 upphävs.  

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att möjliggöra en tredimensionell fastighetsbildning. Detta görs 
genom att upphäva gällande tomtindelning inom planområdet. Tanken är sedan 
att en livsmedelsbutik ska etableras i markplan och att ett parkeringsgarage 
anläggs ovanför i fler plan. 

Området ligger utmed riksväg 40, intill Brodalsmotet. Planområdets storlek är 
3112 m² och utgörs av fastigheten Makrillen 11 som ägs av Borås Stad. Borås 
kommuns Parkerings AB har ett arrende på fastigheten för markparkering. 

För området gäller stadsplan P322, som fick laga kraft 1966. För området anges 
handel med högsta byggnadshöjd om 16 meter. För området gäller även 
bestämmelser om tomtindelning, också den från 1966.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga 1, Inbjudan till samråd för ändring av detaljplan för Centrum, 
Makrillen 11 

2. Bilaga 2, Planbeskrivning, Centrum, Makrillen 11 

3. Bilaga 3, Plankarta, Centrum, Makrillen 11 

4. Bilaga 4, Undersökning av betydande miljöpåverkan i detaljplan 
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§ 151 Dnr KS 2020-00767 3.1.2.2 

Svar till Hemfosa Fastigheter AB om anmodan till 
markanvisning för uppförande av skola alternativt 
förvärv av befintlig skola 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunen avser inte att avyttra mark till Hemfosa för skolverksamhet och ger 
heller inte möjlighet att förvärva annan kommunal skola som kompensation för 
icke erhållet förhandsbesked på Hemfosas fastighet Hagtornen 10. Svarsbrev 
avges enligt upprättat förslag.  

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Hemfosa Fastigheter AB (Hemfosa) har sedan ett antal år planer för att 
utveckla sin verksamhet på och kring fastigheten Hagtornen 10 på Göta. 

Hemfosa ansökte den 3 juni 2019 om förhandsbesked på fastigheten 
Hagtornen 10 på Göta för att uppföra en ny byggnad för bl.a. fristående 
skolverksamhet. 

Kommunen har sedan tidigare informerat Hemfosa om att man inte beviljar 
planändring för området och den 31 oktober 2019 även meddelat att 
kommunen inte avser ge förhandsbesked för uppförande av byggnader på 
fastigheten Hagtornen 10 enligt ovan. Detta eftersom fastigheten berörs av 
stråk som Trafikverket reserverat för ny järnväg. 

Som en konsekvens av de beslut som kommunen meddelat vill Hemfosa att 
kommunen identifierar annan fastighet för skolverksamhet som kan avyttras till 
Hemfosa, företrädesvis Gässlösa 5:15. Hemfosa ser det även som en möjlighet 
att anvisad fastighet blir med kommunen som hyresgäst. Ytterligare ett 
alternativ för Hemfosa är förvärv av kommunal skolfastighet där skolan 
eventuellt står för investeringsbehov i form av expansion eller underhåll. 

Den just nu klart viktigaste enskilda frågan som är helt avgörande för Borås 
framtid är den nya järnvägen. Kommunens inställning är att ingenting får 
förhindra den för Borås bästa lokaliseringen av järnvägen.  

Kommunen avser inte att avyttra mark till Hemfosa för skolverksamhet och ger 
heller inte möjlighet att förvärva annan kommunal skola som kompensation för 
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icke erhållet förhandsbesked på Hemfosas fastighet Hagtornen 10. Svarsbrev 
avges enligt upprättat förslag.  

Beslutsunderlag 
1. Svarsbrev 

2. Markanvisningsansökan 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunen avser inte att avyttra mark till Hemfosa för skolverk-
samhet och ger heller inte möjlighet att förvärva annan kommunal skola som 
kompensation för icke erhållet förhandsbesked på Hemfosas fastighet Hag-
tornen 10. Svarsbrev avges enligt upprättat förslag. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Stadsledningskansliet uppdras utreda 
möjligheten att avyttra mark till Hemfosa för skolverksamhet eller ge möjlighet 
att förvärva annan kommunal skola som kompensation för icke erhållet 
förhandsbesked på Hemfosas fastighet Hagtornen 10, samt textändring, se 
bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 152 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25 

Stöd till Borås näringsliv 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Borås Stad betalar nyinkomna fakturor på femton dagar från 2021-04-01 till 
2021-09-30, förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för 
oklarheter. 

Borås Stad tillämpar betalningsvillkoret 120 dagar till företagskunder från 2021-
04-01 till 2021-09-30.  

Sammanfattning av ärendet 
Den tredje vågen av Coronapandemin påverkar näringslivet i Borås. I de 
kontakter företrädare för näringslivet haft med staden framförs behov fortsatta 
stödåtgärder liknande de som tillämpats under 2020 och fram till sista mars 
2021. Därför föreslås generösare fakturavillkor gälla i ytterligare tre månader.  

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar på ändring i beslutet 
avseende datum att gälla till och med 2021-09-30 istället för 2021-06-30. 
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§ 153 Dnr KS 2021-00165 3.5.4.0 

Borås Stads remissyttrande över ansökan från AB 
Borås Kristna Skola om godkännande som huvudman 
för förskoleklass, grundskola och fritidshem 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad godkänner remissyttrande om ansökan från AB Borås Kristna Skola 
om godkännande som huvudman för nyetablering av fristående förskoleklass, 
grundskola och fritidshem.  
 
Protokollsanteckning 
Ida Legnemark (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
AB Borås Kristna Skola har ansökt hos Skolinspektionen om att etablera 
förskoleklass, grundskola och fritidshem i Borås med start läsåret 2022/2023.  

Ansökan avser byte av huvudman för Borås Kristna skola och fritidshem från 
Stiftelsen Anden & Ordet till Aktiebolaget Borås Kristna Skola.  

Borås Stad har inga synpunkter på en befintlig fristående verksamhets byte av 
huvudman.  

Beslutsunderlag 
1. Yttrande från Grundskolenämnden om ansökan från AB Borås Kristna 

Skola.  

2. Befolkningsprognos 2020 – 2029. 

3. Sammanställning elever Borås Stad 210215.  

4. Grundskolor i Borås Stad.  

5. Remissyttrande.  
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§ 154 Dnr KS 2021-00152 3.5.4.0 

Ansökan från Stiftelsen Roya Foundation om god-
kännande som huvudman för grundskola vid RF-
Skolan i Borås i Borås kommun fr.o.m. läsåret 2022/23 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Borås Stad godkänner remissyttrande om Roya Foundations ansökan om 
etablering av fristående grundskola årskurs 7-9.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Roya Foundation har ansökt hos Skolinspektionen om att etablera grundskola i 
Borås. Skolan ska heta RF-Skolan i Borås. Ansökan avser grundskola årskurs 7-
9 med 252 platser fullt utbyggd, 84 elever per årskurs. Planerad start är läsåret 
2022 och fullt utbyggd 2024. 
Lokalen för den planerade skolan är belägen i norra centrum i 
skärningspunkten mellan Norrby och Norrmalm. Lokalen har tillgängliga 
lokaler i tre plan som kan anpassas till skola.  
Borås Stads befolkningsprognos visar att antalet elever i grundskola årskurs 7-9 
ökar kontinuerligt de kommande fem åren. Kommunen möter elevökningen 
genom utbyggnad av vissa befintliga skolor samt planerad nybyggnation av 
skolor. I denna planerade kapacitetsökning inryms hela den prognostiserade 
elevökningen. Detta innebär att det finns risk för negativa ekonomiska 
konsekvenser för kommunen vid en etablering av RF-Skolan i Borås. 
Borås Stad ser i grunden positivt på konkurrens och har genom det aktiva 
obligatoriska skolvalet redan en levande konkurrens mellan skolor i staden, 
såväl mellan fristående som mellan skolor i egen regi.  
Borås Stad strävar efter att kunna erbjuda skolplatser i närheten av elevernas 
bostadsområden, för att uppnå goda sociala förutsättningar med kamrater samt 
att undvika kostnader för skolskjuts. I det geografiska område där RF-Skolan 
avser att etableras finns det idag inte någon brist på skolplatser. Däremot finns 
det andra geografiska områden inom Borås Stad där det finns brist på 
skolplatser. 
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Borås Stad anser slutligen att ett brett utbud av pedagogiska inriktningar totalt 
sett främjar elevers lärande. Om Roya Foundations etablering kan bidra till 
denna diversifiering, är det positivt.  
 
Beslutsunderlag 
1. Yttrande från Grundskolenämnden över ansökan från Stiftelsen Roya 

Foundation. 
2. Befolkningsprognos 2020 – 2029. 
3. Sammanställning elever i Borås Stad 210215. 
4. Grundskolor i Borås Stad. 
5. Remissyttrande 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Borås Stad godkänner remissyttrande om Roya Foundations 
ansökan om etablering av fristående grundskola årskurs 7-9. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad godkänner remissyttrande om Roya 
Foundations ansökan om etablering av fristående grundskola årskurs 7-9, samt 
textändringar, se bilaga. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att anta det föreslagna 
yttrandet över remissen med följande textändringar: 
-Stycket ”Borås Stad ser i … i egen regi.” stryks 
-Stycket ”Borås Stad anser slutligen … är det positivt.” stryks 
-Följande stycke läggs till sist i det upprättade förslaget: ”Borås Stad värnar 
ensammanhållen skola där elever med olika bakgrund möts. Med anledning av 
detta anser Borås Stad att ansökan ska avstyrkas”, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag, dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och dels till Ida 
Legnemarks (V) yrkande finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 
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§ 155 Dnr KS 2021-00039 1.2.4.1 

Årsredovisning 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 

Verksamheterna under 2020 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda 
kommunala ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 130 695 000 kronor 
överförs från tidigare år till 2021 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 
 
Ej förbrukade investeringsmedel 2020 på sammanlagt 177 439 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2021 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 
 
Miljö- och konsumentnämnden beviljas att under 2021 disponera 1 015 000 
kronor av sitt ackumulerade resultat till användning av 
klimatkompensationsfonden. 
 
Anmälningsärenden som behandlas i samband med årsredovisning 2020 läggs 
till handlingarna. 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2020 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarna 
  
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
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Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisningen har ett viktigt syfte i att ge Kommunfullmäktige en så 
rättvisande bild som möjligt över kommunens finansiella ställning och 
utveckling. Med kommunen menas i detta sammanhang inte bara den 
verksamhet som drivs under s k offentligrättsliga former. Även sådan 
verksamhet som bedrivs i form av aktiebolag, stiftelser, ekonomiska föreningar, 
ideella föreningar eller handelsbolag skall ingå i redovisningen. Motivet bakom 
kravet på en s k sammanställd redovisning är att en stor del av verksamheten i 
landets kommuner idag drivs under s k privaträttsliga former och att bilden av 
kommunens ekonomiska ställning därmed påverkas av om de kommunala 
företagen tas med eller inte. 
Kommunen och dess företag måste ses som en ekonomisk beslutsenhet, för 
vilken Kommunfullmäktige har det yttersta ansvaret, såväl ekonomiskt som 
politiskt. De förtroendevalda måste därför ges möjlighet att göra en samlad 
bedömning av kommunens totala ekonomiska engagemang. 
 
Utveckling 
För att årsredovisningen också skall kunna bli en tillgång för en vidare 
målgrupp kommer dokumentet successivt att utvecklas. Förutom en tydligare 
struktur så eftersträvas analys och ökad tillgänglighet. Ett mål i kommande 
årsredovisningar blir att utveckla beskrivningen av kvalitet. Inte minst är det 
externa perspektivet viktigt dvs hur medborgaren upplever verksamheten. 
Medborgarperspektivet stärks också av den utveckling av verksamhetsmål som 
lagstiftningen ställer. Verksamhetsmålen innebär ett arbete med att kunna 
beskriva och koppla ekonomi, verksamhet och kvalitet med utgångspunkt från 
medborgarna och brukarna. En annan uppgift blir att utifrån de visioner och 
mål som beskrivs i VISION 2025 följa verksamhetens utveckling via mål-
områdesanalyser. 
 
Ackumulerat resultat 
Vid behandling av årsredovisningen skall Kommunfullmäktige också besluta 
om hur nämndernas resultat för det gångna året skall regleras. Enligt kom-
munens regler för budget- och verksamhetsuppföljning skall nämndernas 
resultat, såväl positiva som negativa, balanseras över till nästkommande år. 
Nämnderna redovisar i samband med nämndbudgeten eller i årsbokslutet hur 
de planerar använda sina ackumulerade resultat, under förutsättning att 
Kommunfullmäktige fastställer dem i årsredovisningen. Hur de ackumulerade 
resultaten behandlas kan anpassas efter konjunkturläge och grundbudgetens 
styrka och säkerhet.  
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsen ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
Verksamheterna under 2020 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda 
kommunala ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 130 695 000 kronor 
överförs från tidigare år till 2021 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 
 
Ej förbrukade investeringsmedel 2020 på sammanlagt 177 439 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2021 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 
 
Miljö- och konsumentnämnden beviljas att under 2021 disponera 1 015 000 
kronor av sitt ackumulerade resultat till användning av klimatkompensations-
fonden. 
 
Anmälningsärenden som behandlas i samband med årsredovisning 2020 läggs 
till handlingarna. 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2020 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarn 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: Verksamheterna under 2020 i Borås 
Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, 
Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås 
TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, 
Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB 
samt i förekommande fall dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga 
med de fastställda kommunala ändamålen och inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(55) 

Sammanträdesdatum 
2021-04-12 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Dispositioner i bokslut 2020 föreslås att göras enligt nedan: 
Projekt stärkt elevhälsa under 4 år. 15 000 000 kr 
Ordningsvakter vid särskilt utsatta platser 10 000 000 kr 
Narkotikahundar i Borås Stads skolor 6 000 000 kr 
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 130 695 000 kr 
överförs från tidigare år till 2021 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 
 
Ej förbrukade investeringsmedel 2020 på sammanlagt 177 439 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2021 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 
 
Miljö- och konsumentnämnden beviljas att under 2021 disponera 1 015 000 kr 
av sitt ackumulerade resultat till användning av klimatkompensationsfonden. 
 
Kommunfullmäktiges uppdrag om att ’Grundskolenämnden ska utreda om 
tillräckliga rutiner och samordning finns för att stödja de elever som identifieras 
som särskilt begåvade barn enligt Skolverkets definition’, ändras från 
’Genomförd’ till ’Delvis genomförd’. 
 
Anmälningsärenden som behandlas i samband med årsredovisning 2020 läggs 
till handlingarna. 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2020 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarna, se 
bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 156 Dnr KS 2021-00211 1.1.6.4 

Ombud och ersättare till föreningsstämman 
Kommuninvest 
Paragrafen är direktjusterad den 12 april 2021.    
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§ 157 Dnr KS 2020-00723 3.7.1.0 

Anhörigstöd för barn och unga, utredning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Utöka anhörigstödet i Borås Stad till att omfatta barn och unga under 18 år 
enligt det uppdrag som gavs till Vård- och äldrenämnden i 2020 år budget. 

Uppdatera Vård- och äldrenämndens reglemente med följande tillägg: ”Vård- 
och äldrenämnden ansvarar för icke biståndsbedömt anhörigstöd i Borås Stad 
vilket även omfattar barn- och unga under 18 år.”    

Kommunstyrelsen bedömer att verksamheten kan ske inom ram och eventuell 
förändring av Vård- och äldrenämndens anslag eller ramtilldelning behandlas i 
ordinarie budgetprocess.  
 
Protokollsanteckning 
Ida Legnemark (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I budget 2020 fick Vård- och äldrenämnden ett uppdrag att erbjuda anhörigstöd 
till barn och unga som tar ett stort anhörigansvar för sina föräldrar, syskon eller 
andra i sin närhet. Nämnden har utrett frågan och kommit fram till att det finns 
ett behov och även ett krav i socialtjänstlagen att erbjuda stöd för att underlätta 
för de personer som tar ett stort anhörigansvar till en närstående som är lång-
varigt sjuk eller äldre eller som stödjer en närstående som har funktionshinder. 
Socialtjänstlagen tar inte hänsyn till ålder.  
Uppdraget behandlas i årsredovisning 2020.  

Beslutsunderlag 
1. Anhörigstöd för barn och unga, utredning från Vård- och äldrenämnden 
2020-09-21 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar bifall till kommunalrådet Ylva 
Lengbergs (S) förslag. 
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§ 158 Dnr KS 2020-00935 3.3.6.0 

Samrådssvar på riksintresse kommunikationer i Västra 
Götalands län - insamlande av synpunkter på 
Trafikverkets underlag till Länsstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad ställer sig bakom Länsstyrelsen i Västra Götalands ställningstagande.  

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen har fått Trafikverkets reviderade och till viss del förändrade 
utpekanden av riksintresse kommunikationer på remiss. Länsstyrelsen har valt 
att samråda med kommunerna i Västra Götalands län för insamlande av 
kompletterande synpunkter.  

Synpunkter till Länsstyrelsen i Västra Götaland senast den 1 april. 

Länsstyrelsen har sedan tidigare uppmärksammat att bedömningen av påverkan 
på riksintresse kommunikationer vållat bekymmer i den fysiska planeringen i 
länet, i synnerhet bostadsbyggandet.  

Länsstyrelsen har dock ett par utgångspunkter som de kommer stå fast vid i sitt 
remissvar och som de vill förmedla till kommunerna. 

1. Länsstyrelsen kommer sannolikt inte ifrågasätta utpekanden om vad som är 
av riksintresse (de har dock noterat att underlag om djuphamnar saknas). 

2. Länsstyrelsens utgångspunkt är att riksintressen är nationella intressen 
kopplat till mark och vattenanvändning som ska skyddas. Syftet är inte att alla 
frågor ska rymmas inom riksintressesystemet eller att en enskilda myndighets 
sakintresse ska skyddas inom systemet. 

3. Länsstyrelsen tog 2018 fram ett ställningstagande kopplat till riksintresse 
kommunikation som de avser att stå fast vid. Läs mer nedan. 

Utpekandet av riksintressen ska vara förutsägbara och tydliga för både 
länsstyrelsen och kommunen. Länsstyrelsen är trygga med att motiv finns för 
redovisade utpekanden. Det Länsstyrelsen särskilt kommer titta på är om de 
åtgärder som redovisas som skydd för utpekade anläggningar är tydliga och 
rimliga. Detta eftersom områden som är av riksintresse för anläggningar för 
kommunikationer enligt lagstiftningen skall skyddas mot åtgärder som kan 
påtagligt försvåra tillkomsten eller utnyttjandet av anläggningarna. Det innebär 
att sådana åtgärder är förbjudna. 

2018 tog Länsstyrelsen i Västra Götaland ett beslut om ett ställningstagande 
kopplat till riksintresse kommunikationer avgränsat till vägars trafikbelastning. 
Här är en sammanfattning av Länsstyrelsens ställningstagande. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
36(55) 

Sammanträdesdatum 
2021-04-12 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Länsstyrelsen kan ingripa mot åtgärder som inskränker på vägens anspråk på 
yta och inskränkningens påverkan på möjligheten att upprätthålla vägens 
funktion i kommunikationssystemet. Länsstyrelsens möjlighet att bevaka 
intresset av effektivitet kopplat till trafikbelastning på vägar med stöd av 
prövningsgrunden riksintresse saknar stöd i hushållningsbestämmelserna i 
miljöbalkens tredje och fjärde kapitel. Länsstyrelsen kan inte hävda att en 
enskild detaljplan påtagligt försvårar utnyttjandet av en riksintressant 
väg/sträckning på grund av att den alstrar fler transporter, vilka ökar 
belastningen på vägen/sträckningen. Länsstyrelsen anser att utrymme för att 
bedöma och konsekvensbeskriva områdens lämplighet med hänsyn till 
beskaffenhet, läge och behov finns inom andra delar av PBL och MB. 
Länsstyrelsen kan i sin rådgivning hävda att enskilda detaljplaner påverkar 
trafikbelastningen på nationellt prioriterade vägar och att konsekvenserna av 
den påverkan måste hanteras och beskrivas av kommunen. 

Motiv för Länsstyrelsens ställningstagande: 

Trafikbelastning på en vägsträcka är en faktor som ligger utanför riksintresse-
bestämmelsernas räckvidd. Länsstyrelsen har därmed inte möjlighet att med 
stöd av prövningsgrunden riksintresse ingripa mot åtgärder som påverkar 
flöden eller användningen av en vägsträckning. Trafikbelastning på en väg-
sträckning är heller inte en influensfaktor att ta hänsyn till vid bedömning av 
påtaglig skada i Trafikverkets generella eller specifika funktionsbeskrivningarna 
eller i riksintressepreciseringar.  

Beslutsunderlag 
1. E-post, komplettering Länsstyrelsens förfrågan om synpunkter på 
Trafikverkets revidering av riksintresset kommunikationer 2021-02-15 

2. Förteckning förändringar riksintresseanspråk.pdf 2021-02-15 

3. Generella funktionsbeskrivningar, samrådsve.pdf 2021-02-15 

4. Revidering av riksintresse kommunikationer .pdf 2021-02-15 
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§ 159 Dnr KS 2020-00461 3.1.1.0 

Åtgärdsvalsstudie Viared inklusive Boråstorpet 

Kommunstyrelsens beslut 
Åtgärdsvalsstudien godkänns inför fortsatt arbete.  

Sammanfattning av ärendet 
I maj 2020 undertecknades ett avtal mellan Borås Stad och Trafikverket; 
”Avsiktsförklaring gällande samverkan mellan Borås Stad och Trafikverket 
kring problembild och åtgärder i Viared”. Av denna framgår följande: ”Borås 
Stad som drivande part ska i samverkan med Trafikverket utreda 
trafiksituationen i Viared kopplat till kommunalt och statligt vägnät.” Vidare 
framgår att utredningen ska belysa föreslagna åtgärders effekt på trafiksäkerhet, 
framkomlighet och samhällsekonomisk lönsamhet. För att följa Trafikverkets 
planeringsmetodik beslutade kommunen att ta fram en åtgärdsvalsstudie (ÅVS) 
för Viared. Sedan tidigare har kommunen arbetat med föreliggande trafikanalys 
som nu även ligger till grund för bedömningar av de åtgärdsförslag som 
redovisas i ÅVS:en. 

 
Borås Stads planering är inriktad mot fortsatt utveckling av verksamhets-
områden inom och i nära anslutning till Viared. För närvarande finns mark 
tillgänglig inom detaljplanen för Viared Västra, totalt ca 56 ha BTA, där dock 
framtagen detaljplan delvis inte kan bebyggas förrän Borås Stad och 
Trafikverket har tecknat ett medfinansieringsavtal för nödvändiga åtgärder i 
väginfrastrukturen. 
 
I kommunens översiktsplan har ett område pekats ut väster om Viared västra 
och därutöver området Viared Sydöstra i nära anslutning till Segloravägen och 
Prognosgatan. Totalt bedömer kommunen att dessa båda områden skulle kunna 
innebära utbyggnad av verksamhetslokaler som omfattar ca 40 ha BTA. 
Kommunens bedömning är att det idag framförallt finns ett stort intresse för 
att etablera verksamheter för logistik. Trenden inom denna bransch är allt 
större grad av automatisering vilket leder till allt lägre personaltäthet och 
därmed allt färre arbetsresor. Däremot blir lastbilstransporterna omfattande. 
 
I dagsläget är Viared anslutet till det övergripande vägnätet via Nabbamotet på 
väg 40 och Frälsegårdsrondellen på väg 27. Kapaciteten har bedömts vara 
tillräcklig för dagens trafik om än att det observerats tendenser till köbildning 
på Nabbmotets västgående avfartsramp under morgonens högtrafikperiod. 
Kapaciteten i Frälsegårdsrondellen har visat sig varit för låg för inkommande 
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trafik från väster varför kommunen tagit fram ett förslag till utbyggnad av 
ytterligare ett körfält in mot cirkulationen. 
 
Trafikanalyserna i denna utredning visar att den befintliga utformningen inte 
klarar riktvärdena för god framkomlighet givet trafikbelastningen från att hela 
detaljplanen Viared västra skulle vara genomförd. Ett förslag till ombyggnad har 
tagits fram som innebär att den norra korsningen i Nabbamotet byggs om till 
droppe och den södra till cirkulation. Avfartsrampen med västgående trafik 
breddas till två körfält närmast droppen och detta föreslås även för avfartsramp 
för östgående trafik. Påfartsrampen med östgående trafik breddas närmast 
cirkulationen till två körfält, men smalnas av till ett före påfart till väg 40. För 
att det lokala nätet ska ha kapacitet för att hantera den större kapaciteten i 
Nabbamotet föreslås att Viaredsvägen breddas med ett körfält i varje riktning 
mellan den föreslagna cirkulationen i Nabbmotet och Ödegärdesgatan. För att 
öka kapacitet och säkerhet vid påfart mot öster i Nabbamotet föreslås att 
anpassningssträckan förlängs med 150 meter till totalt 300 meter.  
 
Anläggningskostnaden för åtgärderna i Nabbamotet bedöms grovt uppgå till 
storleksordningen 30 mnkr. Utformningsförslaget för Nabbamotet med 
ombyggnad från dagens ABC-korsningar till droppe och cirkulation bedöms 
förutom ökad kapacitet också ge ökad trafiksäkerhet. 
Enligt genomförda kapacitetsanalyser kommer utformningsförslaget för 
Nabbamotet ge förbättrad och tillräcklig kapacitet för trafiktillväxten till följd av 
detaljplanen för Viared västra. 
 
Med förutsättningen att även de två andra områdena skulle exploateras, Västra 
Viared västra och Viared Sydöstra, behövs ytterligare kapacitet till väg 40. 
Denna kapacitet fås genom att bygga den halva trafikplatsen vid Boråstorpet. 
Den tillkommande trafiken från de framtida eventuella områdena Västra Viared 
västra kommer med naturlighet att välja påfarten i Boråstorpet och därmed inte 
belasta Nabbamotet. 
 
En trafikökning på väg 40 enligt Trafikverkets basprognos tillsammans med 
trafikökningen från de framtida områdena kommer att medföra att 
belastningsgraden i växlingssträckan mellan Nabbamotets påfart mot öster och 
väg 40 på längre sikt blir högre än riktvärdet vilket innebär att påfarten inte 
uppfyller kriteriet för önskvärd servicenivå. För att minska belastningen i 
Nabbamotet planerar kommunen att bygga ett separat högersvängfält på 
Segloravägen, höja hastighetsgränsen på Viaredsvägen samt bygga ut ytterligare 
ett körfält in mot Frälsegårdsrondellen från väster. 
 
Utbyggnad av ett halvt eller helt mot vid Boråstorpet beräknas vara 
samhällsekonomiskt lönsamt givet kommunens framtida exploateringar. Den 
huvudsakliga orsaken till detta är att trafiken som är riktad mot väster får stora 
vägförkortningar. Den logistiska inriktningen på framtida verksamheter bedöms 
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innebära att lastbilstrafiken kommer allt mer från väster till följd av Göteborgs 
Hamns pågående expansion.  
 
Beslutsunderlag 
1. Rapport Trafikutredning Viared 2021-03-09 
2. Rapport ÅVS Borås Viared 2021-03-09  
3. Skrivelse ÅVS  
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§ 160 Dnr KS 2021-00150 3.1.1.2 

Yttrande över ansökan om planbesked för 
Kinnarumma-Fagerhult 2:6 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planbeskedet och ger Samhällsbyggnadsnämnden 
möjlighet att pröva möjligheten att ändra befintlig byggnadsplan.  

Sammanfattning av ärendet 
Sökanden vill ändra användningen i befintlig byggnadsplan från handel till 
bostadsändamål och ta bort prickmark för att kunna bygga två nya byggrätter. 
För att kunna genomföra detta behöver allmän platsmark ändras till kvarters-
mark och 150 kvm mark köpas till från Borås kommun.     

I anslutning till planområdet finns kommunal mark som eventuellt kan ingå i en 
framtida detaljplan, planens omfattning och utformning får studeras i ett 
framtida planarbete. Förslaget ligger kollektivtrafiknära, centralt i en tätbebyggd 
del av Viskafors, och stämmer bra överens med Översiktsplanen. 

I dagsläget slutar gång- och cykelvägen från centrala Viskafors vid 
fastighetsgränsen. Vägen kan eventuellt komma att utökas mot Kinnarumma i 
framtiden vilket kan betyda att viss mark kan behöva tas i anspråk för detta. På 
grund av tidigare verksamheter på platsen finns det risk för markföroreningar 
vilket behöver utredas i planarbetet.  

Beslutsunderlag 
1. 2021-00150_1 Ansökan om planbesked Bortredigerad, 2021-02-04 
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§ 161 Dnr KS 2021-00230 3.4.2.0 

Godkännande av Handlingsplan för bostadsbyggande 
2021-2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen godkänner Handlingsplan för bostadsbyggande – en 
lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2021-2025.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
I juni 2019 antog Kommunfullmäktige nya riktlinjer för bostadsförsörjning. 
Riktlinjerna är uppdelade i tre olika dokument utifrån hur ofta och av vem som 
de ska förnyas.   

Handlingsplanen för bostadsbyggande ska uppdateras årligen av 
Kommunstyrelsen och är en avrapportering av pågående bostadsprojekt. 
Prioriteringar av detaljplaner görs i samband med Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för detaljplaner och denna handlingsplan redovisar sedan 
utfallet. Handlingsplanen innehåller även listor på projekt som är klara för 
byggnation (klara detaljplaner).   

Under de senaste åren har bostadsbyggandet legat på mellan 400-500 bostäder 
per år. Under 2020 har det skett en markant ökning av antalet bostäder som fått 
startbesked. Antalet för förra året är nästan 1000 bostäder där flerbostadshus 
står för den största ökningen. Det är glädjande att kommunens mål överträffas. 

Kända bostadsprojekt som finns i befintliga gällande detaljplaner bedöms 
kunna ge ytterligare ca 2700 bostäder. I bostadsprojekt som är i planeringsskede 
och är prioriterade i verksamhetsplanen för detaljplanering 2021 finns 
ytterligare ca 3200 bostäder.  

Bostadsprojekten är grupperade i fem olika tabeller med utgångspunkt i Borås 
Stads översiktsplan. Denna uppdelning är till stöd för Samhällsbyggnads-
nämndens kommande prioritering av detaljplaner.  

Beslutsunderlag 
1. Handlingsplan för bostadsbyggande – en lägesbeskrivning av pågående 

bostadsprojekt 2021-2025 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen godkänner Handlingsplan för bostadsbyggande – 
en lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2021-2025. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen godkänner Handlingsplan för 
bostadsbyggande – en lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2021-2025, 
med föreslagna texttillägg, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och  
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
43(55) 

Sammanträdesdatum 
2021-04-12 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 162 Dnr KS 2021-00251 3.1.1.2 

Detaljplan för Sandared Sandevi, del av Sandared 1:89 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen begär att Samhällsbyggnadsnämnden prövar att ändra 
detaljplan för Sandared Sandevi, del av Sandared 1:89 för att möjliggöra 
utbyggnad av en ny bussvändslinga.   

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med planändringen är att möjliggöra utbyggnad av en ny bussvändslinga 
inom gällande detaljplan P1107. 

Trafikverket och kommunen har under en längre tid diskuterat en 
vändmöjlighet för längre bussar i Alingsåsvägen, Sandared. Området är idag 
utlagt som kvartersmark, vilket omöjliggör för Trafikverket att få vägrätt och 
därmed att bygga vändslinga. Vägrätt kan endast uppstå genom vägplan eller 
genom avtal på icke planlagd mark, alternativt mark som är allmän plats med 
kommunalt huvudmannaskap. 

Ändringen innebär att området för vändslingan blir allmän platsmark och att 
Trafikverket efter utbyggnaden blir huvudman och för all framtid ansvarig för 
drift- och underhåll av vändslingan. 

Trafikverket står för kostnad för utbyggnad och framtida underhåll  

Detaljplaneändringen bör kunna genomföras utanför den gällande 
verksamhetsplanen, eftersom åtgärden är liten och behovet är angeläget.  

Beslutsunderlag 
1. Underlag yttrande Sandared Sandevi, 2021-03-02 
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§ 163 Dnr KS 2021-00124 2.4.3.25 

Ansökan om medel för lokal utveckling 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Ansökningar om Medel för lokal utveckling som helt beviljas är nr 3, 5, 8, 11, 
12, 13, 14, 15, 17, 19, 20 och 21. Ansökningar som delvis beviljas är nr 7, 9 och 
10. Ansökningar som avslås är nr 1, 2, 4, 6, 16 och 18.  
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Kerstin Hermansson (C), Niklas Arvidsson (KD) 
och Kristian Silbvers (SD) i handläggning och beslut i detta ärende. 
 
För Kerstin Hermansson (C) tjänstgör Mattias Danielsson (C). 
För Niklas Arvidsson (KD) tjänstgör Hans Gustavsson (KD). 
För Kristian Silbvers (SD) tjänstgör Björn Qvarnström (SD). 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens delegation för Medel till lokal utveckling har 24 mars 2021 
kommit fram till följande förslag om att Kommunstyrelsen ska ge bifall 
respektive avslag på de ansökningar som inkommit 2021 innan 28 februari: 
Ansökningar som helt beviljas är nr 3, 5, 8, 11, 12, 13, 14, 15, 17, 19, 20 och 21. 
Ansökningar som delvis beviljas är nr 7, 9 och 10. Ansökningar som avslås är 
nr 1, 2, 4, 6, 16 och 18.  
 
Beslutsunderlag 
1. samtliga inkomna ansökningar 2021 med kompletteringar 
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§ 164 Dnr KS 2021-00085 1.1.2.1 

Svar på remiss av förslag till nya föreskrifter om 
ledning av kommunal räddningstjänst 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad tillstyrker remissen och upprättat remissyttrande översänds till 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)  

Sammanfattning av ärendet 
Riksdagen har beslutat om lagändringar i lagen (2003:778) om skydd mot 
olyckor (LSO). Förändringarna i lagen förväntas resultera i ökad förmåga till 
ledning av kommunal räddningstjänst, ökad förmåga till samverkan mellan 
räddningstjänstverksamheter samt ökad förmåga till samverkan med andra 
aktörer. MSB får, med stöd av 3 kap. 8 b § förordningen (2003:789) om skydd 
mot olyckor, meddela föreskrifter om kommunens ledningssystem för 
räddningstjänst samt om märkning av personalens arbetskläder, fordon och 
annan utrustning. 

MSB remitterar nu förslag på föreskrifter med tillhörande allmänna råd om 
ledning av kommunal räddningstjänst. Konsekvensutredning av regleringen 
bifogas. Förslaget till nya föreskrifter med tillhörande konsekvensutredning 
finns även på MSB:s webbplats 

https://www.msb.se/sv/regler/remisser-om-foreskrifter-och-allmanna-rad/ 

I framtagandet av förslaget har referensgrupper för kommunal räddningstjänst, 
statlig räddningstjänst och sjukvård samt länsstyrelser lämnat synpunkter. Det 
är den första föreskriften inom området och ytterligare förslag till 
förtydliganden och förbättringar välkomnas. 

Borås stad har i ärendet samverkat med Södra Älvsborgs Räddningstjänst-
förbund (SÄRF) för att inhämta eventuella tankar och synpunkter rörande 
föreslagna ändringar av föreskrifterna.  

Beslutsunderlag 
1. Remiss av förslag till nya föreskrifter om ledning av kommunal 
räddningstjänst 

2. Borås Stads svar på remiss 
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§ 165 Dnr KS 2021-00354 1.1.4.0 

Socialrådgivare på mötesplatser 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Individ- och familjeomsorgsnämnden tillförs medel för att rekrytera två 
socialsekreterare som socialrådgivare på mötesplatserna Hässlehuset och 
Norrbyhuset i enlighet med förslaget samt att utvärdering av metoden och 
insatsen ska ske kontinuerligt till Kommunstyrelsen.  
 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Den politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet har vid styrgruppsmötet 
den 24 mars 2021 föreslagit följande insatser mot den organiserade brottslig-
heten: Integrerat team (dnr 2021-00339) Socialrådgivare på mötesplatser (Dnr 
2021-00354) samt Förslag på samverkansgrupp för utökad tillsyn med fokus på 
att motverka organiserad brottslighet (Dnr 2021-00325). 

Under sensommaren och hösten 2020 har Borås drabbats av ett antal grova 
våldsbrott och vapenanvändning både i stadsdelar och i centrala delar av Borås. 
Polisens bedömning är att den negativa utvecklingen till stora delar är effekter 
av den brottslighet som härrör från den organiserade brottsligheten och de 
kriminella nätverken. För att bryta den negativa utvecklingen bildades i 
november 2020 en Politisk styrgrupp mot organiserad brottslighet bestående av 
samtliga kommunalråd samt gruppledaren för (V). Den politiska styrgruppen 
har fyra inriktningar mot den organiserade brottsligheten; Trygghetsskapande 
arbete, Förebygga och förhindra finansiering, Förebygga och förhindra Borås 
stad som möjliggörare samt Förebyggande arbete mot barn och unga, särskilt 
fokus på mest utsatta. 

I inriktningen förebyggande arbete mot barn och unga har förvaltningschefen 
för Individ och familjeomsorgsförvaltningen (IFO) identifierat utvecklings-
områden för att omhänderta det förebyggande arbetet mot de mest utsatta barn 
och unga vilket föredragits för den politiska styrgruppen den 4:e december 
2020. Syftet med förslagen är främst att förhindra rekrytering till den organi-
serade brottsligheten. 

Förslagen har överlämnats till Beredningsgruppen inom Socialt hållbart Borås 
(ShB) som berett förslagen och via ShB styrgrupp redovisat förslagen till den 
politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet den 24 mars 2021.   
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Beslutsunderlag 
1. Bilaga: Återkoppling avseende uppdrag; Förebyggande arbete mot barn och 

unga, särskilt fokus på mest utsatta, 2021-02-26 

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta i ärendet. 
  
Ida Legnemark (V) och kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar bifall till 
Ylva Lengbergs (S) förslag. 
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§ 166 Dnr KS 2021-00339 1.1.4.0 

Förslag till ett Integrerat team, insatser mot särskilt 
utsatta barn och unga 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Ett Integrerat team bildas i enlighet med förslaget och att medel tillförs Individ- 
och familjeomsorgsnämnden, Grundskolenämnden och Fritids- och 
folkhälsonämnden med en årsarbetskraft per nämnd, uppskattningsvis 2,5-
3mkr/år för personalkostnader. Därutöver tillkommer kostnader för lokal och 
övrig drift under 2021-2023. 

Individ och familjeomsorgsnämnden får samordningsansvar för det Integrerade 
teamet. 

Utvärdering av metoden och insatserna ska ske kontinuerligt och redovisas till 
Kommunstyrelsen.  

 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Den politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet har vid styrgruppsmötet 
den 24 mars 2021 föreslagit följande insatser mot den organiserade 
brottsligheten: Integrerat team (dnr 2021-00339) Socialrådgivare på 
mötesplatser (Dnr 2021-00354) samt Förslag på samverkansgrupp för utökad 
tillsyn med fokus på att motverka organiserad brottslighet (Dnr 2021-00325) 

Under sensommaren och hösten 2020 har Borås drabbats av ett antal grova 
våldsbrott och vapenanvändning både i stadsdelar och i centrala delar av Borås. 
Polisens bedömning är att den negativa utvecklingen till stora delar är effekter 
av den brottslighet som härrör från den organiserade brottsligheten och de 
kriminella nätverken. För att bryta den negativa utvecklingen bildades i 
november 2020 en Politisk styrgrupp mot organiserad brottslighet bestående av 
samtliga kommunalråd samt gruppledaren för (V). Den politiska styrgruppen 
har fyra inriktningar mot den organiserade brottsligheten; Trygghetsskapande 
arbete, Förebygga och förhindra finansiering, Förebygga och förhindra Borås 
Stad som möjliggörare samt Förebyggande arbete mot barn och unga, särskilt 
fokus på mest utsatta. 
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I inriktningen förebyggande arbete mot barn och unga har förvaltningschefen 
för Individ och familjeomsorgsförvaltningen (IFO) identifierat 
utvecklingsområden för att omhänderta det förebyggande arbetet mot de mest 
utsatta barn och unga vilket föredragits för den politiska styrgruppen den 4 
december 2020. Syftet med förslagen är främst att förhindra rekrytering till den 
organiserade brottsligheten. 

Förslagen har bearbetats av en arbetsgrupp inom Socialt hållbart Borås (ShB) 
som har bestått av deltagare från Polisen, Grf, FoF, och IFO och förslagen 
fördrogs för styrgruppen inom ShB och för den politiska styrgruppen den 24 
mars 2021. Förslaget om ett integrerat team bedömdes ha störst påverkan mot 
rekrytering till den organiserade brottsligheten och det föreslogs att förslaget 
ska lyftas till Kommunstyrelsen för beslut. Övriga förslag bör enligt 
styrgruppen omhändertas inom ShB. 

Målgruppen för det integrerade teamet föreslås vara ungdomar med ett 
utåtagerande och hotfullt beteende som redan har debuterat i kriminalitet och 
har en låg motivation till förändring. Syftet och målet med den föreslagna 
verksamheten är att genom ett relationsskapande arbete motivera målgruppen 
att återintegreras till en fungerande skolgång eller sysselsättning, meningsfull 
fritid och att de upphör med det kriminella och normbrytande beteendet. 

Det integrerade teamet föreslås därför bestå av socionom, polis, fritidsledare 
och studie- och yrkesvägledare som har kvar sin anställning och tillhörighet i 
respektive verksamhetsområde men finnas i gemensamma lokaler. Detta 
innebär att ett tvärprofessionellt arbete och ger en bred kompetens och 
professionella nätverk som ökar förutsättningarna för att fånga upp mål-
gruppen. Teamet ska fokusera på att motivera individerna och deras vårdnads-
havare att ta emot det stöd som erbjuds. Verksamheten och det dagliga arbetet 
föreslås samordnas av socialtjänsten. 

Resurser till ett integrerat team finns inte inom ordinarie verksamhet vilket 
innebär att ny personal måste anställas. Bedömningen är att det behövs en 
årsarbetare till respektive förvaltning (IFO,GRF och FoF) uppskattningsvis 2,5-
3 mkr samt medel till lokalisering och övrig drift.  

Det föreslås vidare att det först anställs en projektledare som får i uppdrag att 
närmare utreda förutsättningarna för verksamheten och konkretisera uppdrag 
och roller samt formulera avtal mellan parterna.   

Beslutsunderlag 
1. Återkoppling avseende uppdrag, Förslag om integrerat team 2021-02-26 

2. Svar från lokalpolisområde Borås, lokalpolisområdeschef Mattias Ramsö 
2021-03-14 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta i ärendet. 
  
Ida Legnemark (V) och kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar bifall till 
Ylva Lengbergs (S) förslag. 
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§ 167 Dnr KS 2021-00325 1.1.4.3 

Förslag på upplägg till Samverkansgrupp för utökad 
tillsyn med fokus på tillsyn för att motverka 
organiserad brottslighet i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Miljö- och konsumentnämnden tillförs resurser i enlighet med förslaget om en 
samverkansgrupp för utökad tillsyn mot organiserad brottslighet med tre 
årsarbetskrafter eller 2,4 mkr/år under 2021-2023 samt att utvärdering av 
metoden och insatserna ska ske kontinuerligt till Kommunstyrelsen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Den politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet har vid styrgruppsmötet 
den 24 mars 2021 föreslagit följande insatser mot den organiserade brottslig-
heten: Integrerat team (dnr 2021-00339) Socialrådgivare på mötesplatser (Dnr 
2021-00354) samt Förslag på samverkansgrupp för utökad tillsyn med fokus på 
att motverka organiserad brottslighet (Dnr 2021-00325) 

Under sensommaren och hösten 2020 har Borås drabbats av ett antal grova 
våldsbrott och vapenanvändning både i stadsdelar och i centrala delar av Borås. 
Polisens bedömning är att den negativa utvecklingen till stora delar är effekter 
av den brottslighet som härrör från den organiserade brottsligheten och de 
kriminella nätverken. För att bryta den negativa utvecklingen bildades i 
november 2020 en Politisk styrgrupp mot organiserad brottslighet bestående av 
samtliga kommunalråd samt gruppledaren för (V). Den politiska styrgruppen 
har fyra inriktningar mot den organiserade brottsligheten; Trygghetsskapande 
arbete, Förebygga och förhindra finansiering, Förebygga och förhindra Borås 
stad som möjliggörare samt Förebyggande arbete mot barn och unga, särskilt 
fokus på mest utsatta. 

Tillsyn och kontroll av olika branscher är en viktig faktor för att motverka 
finansiering och att kommunen möjliggör för oseriös konkurrens och 
människohandel/prostitution av den organiserade brottsligheten. Malmö Stad 
och Helsingborgs Stad har sedan tre-fyra år utvecklat former för fördjupad 
myndighetssamverkan mot organiserad brottslighet med goda resultat. 
Tjänstepersoner från Miljöförvaltningen har tagit del av deras rapporter och 
intervjuat tjänstepersoner från Malmö och Helsingborg samt haft möten med 
representanter från Lokalpolisområde Borås och Stadsledningskansliets 
avdelning Centrum för kunskap och säkerhet (CKS).  
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Beslutsunderlag 
1. Förslag på upplägg till Samverkansgrupp för utökad tillsyn med fokus på 
tillsyn för att motverka organiserad brottslighet i Borås, 2021-03-15 
2. Beslut § 61 Miljö- och Konsumentnämnden, 2021-03-23 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta i ärendet. 
 
Ida Legnemark (V) och kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar bifall till Ulf 
Olssons (S) förslag.  
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§ 168 Dnr KS 2020-00652 2.5.1.25 

E-petition: Borås Återbyggdepå 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att frågan utreds 
vidare av Borås Energi och Miljö.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
En E-petition som inkommit har gett förslag på ett kommunalt initiativ där 
man kan lämna och köpa begagnat byggmaterial, således en Återbyggdepå som 
både säljer och tar emot begagnat material. Detta är ett gynnsamt initiativ för att 
komma närmare ett cirkulärt samhälle men som också kan ge sysselsättnings för 
personer som står långt från arbetsmarknaden. 

Bakgrund  
Företagsbeskrivning Malmö 
Malmö Återbyggdepå är en funktion som både säljer och tar emot begagnat 
byggmaterial. Det är ett samarbete med Malmö stad serviceförvaltning samt 
företaget Sysav, som har hand om att ta emot, behandla och återvinna avfall 
från hushåll och industrier. Både privatpersoner och företag kan lämna in 
material där fördelen för företag är att man slipper betala tippavgifter och 
deponiskatt. 
 
Lämna 
Företag kontaktar Malmö Återbyggdepå som då brukar hämta material med 
egen transport. Företagen betalar inte för att lämna material och transporten är 
arrangerad och betald av depån. Vid stora mängder av material köper man 
tjänster externt och ibland transporterar företagen själva sina produkter till 
Återbyggdepån och bekostar transporterna. Privatpersoner lämnar sitt material 
på återvinningscentraler där det finns antigen en container eller någon annan 
plats (exempelvis ett litet hus) för att samla in återanvändbara produkter. 
Personalen från Återbyggdepån sorterar produkterna på återvinningscentralerna 
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och transporterar säljbara produkter, med egen transport, till second hand-
butiken. 
 
Köpa 
På Malmö Återbyggdepå kan du köpa begagnat byggmaterial. I sortimentet 
finns bland annat betongplattor, kakel, tegel, isoleringsmaterial, fönster, 
takpannor, lysrörsarmaturer, beslag, gångjärn, skåp, bänkar och överblivet 
byggmaterial. Istället för att detta ska hamna på deponi kan det istället 
återanvändas i nya hus och byggnader. 
 
Företagsbeskrivning Borlänge 
Detta initiativ är även något som Borlänge kommun har infört, där 
Återbyggdepåns huvudfokus är att minska avfallet som går i linje med 
kommunens viktigaste mål i den avfallsplan som är fastställd av 
Kommunfullmäktige. Återbyggdepån bidrar till en hållbar utveckling genom att 
bidra till en minskad resursanvändning och en möjlighet att konsumera hållbara 
produkter. Projektets syfte är också att kunna bidra till att fler personer får en 
sysselsättning, arbetsträning och att nyanlända integreras i samhället. Detta är 
ett samarbete mellan Borlänge kommun, Borlänge energi, Tunabyggen, 
Hushagen och Dalarnas försäkringsbolag.  
 
Genom denna Återbyggdepå kan företag och privatpersoner köpa och lämna 
byggmaterial som blivit över. Privatpersoner kan lämna sitt material direkt till 
depån eller på återvinningscentraler medan företag lämnar sitt material direkt till 
depån. Materialet som hamnar på återvinningscentralerna transporteras av 
Återbyggdepån till depån. Personalen hjälper sedan till så att materialet blir 
sorterat. 
 
Företagsbeskrivning Eskilstuna 
I Eskilstuna finns ReTuna som är en Återbruksgalleria där butikerna i gallerian 
förädlar, reparerar och omvandlar gamla saker till nya saker, som sedan säljs 
vidare. Bredvid gallerian har ReTuna en återvinningscentral som beskrivs som 
en kretsloppspark där man kan lämna sitt avfall, men det som däremot kan 
återanvändas lämnas in till deras inlämningsdepå Returen. Depån är byggd som 
en ”drive thru” vilket gör det enklare att köra in och lämna saker med bil. I 
Returen tas sakerna emot av personal som gör en sortering av sakerna och som 
sedan delas ut till de olika butikerna i gallerian. Därefter repareras, förädlas eller 
omvandlas sakerna efter behov och får fortsatt liv när de säljs vidare. 

Möjligt upplägg i Borås 
De förslag som kan presenteras är att denna fråga bör utredas vidare hos 
förslagsvis Borås Energi och miljö i samarbete med Arbetslivsnämnden. Dessa 
är förslagsvis mest lämpade för att kunna lokalisera vart en sådan funktion 
skulle kunna ta plats. Motiveringen till det är att Borås Energi och miljö redan 
har återvinningscentraler som är det enklaste sättet för allmänheten att slänga 
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sitt material, därför är det också smidigt att allmänheten på samma plats även 
kan lämna sitt material. I och med att det redan finns stationer skulle det 
förslagsvis bli enklare att synkronisera denna nya funktion på en redan befintlig 
plats. Ytterligare ett förslag är att använda personal via Arbetslivsnämnden från 
Återbruk för att skapa sysselsättning åt de personer som står längre bort från 
arbetsmarknaden. Även detta är en fråga som bör utredas vidare. I dagsläget tar 
Återbruk i en liten skala emot överblivet bygg- och rivningsmaterial, förslagsvis 
skulle det kunna utvecklas vidare hos Återbruk eller hos Borås Energi och 
miljö. Depån skulle även kunna ha ett samarbete med ett företag, liknande de 
andra kommunerna. Eventuellt kan ett företag upphandlas som skulle kunna 
hjälpa till med vissa saker, exempelvis mer maskinella åtgärder. För att detta 
initiativ ska kunna ta plats i Borås måste det utredas vidare för att få fram 
förutsättningar, kostnader, plats och dylikt.       

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunstyrelsen föreslår Kommun-
fullmäktige att besluta att frågan utreds vidare av Borås Energi och Miljö. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att frågan utreds 
vidare av Borås Energi och Miljö. Utredningen bör bland annat se över: 
-Huruvida en verksamhet, enligt vad som föreslås i e-petitionen, ligger inom 
den kommunala kompetensen 
-Huruvida det finns andra aktörer, som tillhandahåller, eller skulle kunna 
tillhandahålla, den typ av tjänst som föreslås, samt texttillägg, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige att besluta att frågan utreds vidare av Borås 
Energi och Miljö. Borås Energi och Miljö ska i vidare utredning även undersöka 
om förslaget skulle innebära en osund marknadskonkurrens. Om detta 
föreligger ska ärendet avgöras av Kommunfullmäktige, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP)  
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.    
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